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Résumé

Cette étude a pour objectif dillustrer la nature de la contribution
astronomique du savant andalou Aba Bakr Ibn Bajja a travers une
pertinante analyse détaillée de l'une de ses lettres qu'il avait envoyée a son
ami le médecin Abu Ja'afar Ibn Hasday dans laquelle Ibn Bajja expose
quelques de ses opinions astronomiques. L'historien des sciences Julio
Samsé a travaillé sur I'étude et l'analyse de cette lettre en mettant en
évidence un ensemble de problemes importants, tel que I'attitude d'lbn Bajja
a propos de I’astronomie de Ptolémée, ainsi que sa position envers ses
prédécesseures atsronomes comme Azzarqali et bien d’autres.
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Abstract
The purpose of this study is to bring out the nature of the astronomical
contribution of the andalusian scientist Aba bakr Ibn Bajja, through an
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| ~accurate and detailed analysis of one of his letters that he sent to his friend

Abu Ja’afar Ibn Hasday, where Ibn Bajja expresses some of his

astronomical opinions. The science historian Julio Samsé has worked on

analysing and studying this letter and summing up a range of important

issues as the position of Ibn Bajja in the Ptolemaic astronomy, the nature of

the observations that he has made, and his attitude towards some
astronomers before him as Azzargali.
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